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Na konci března začali silničáři se stavbou nového kruhového objezdu v místě křižovatky ulic Uničovská 
a Družstevní. Práce za více než dvacet sedm milionů korun, které provádí Správa silnic Olomouckého 
kraje, ale nebudou do konce srpna ukončeny. Bylo nám sděleno, že kruhový objezd nyní čeká na doplnění 
vodorovného a svislého značení a zkušební provoz, který je stanoven na 15. září 2021. Pokud bude vše 
v pořádku, plný provoz bude zahájen nejdříve v pondělí 20. září. Dvě bývalé vytížené křižovatky nahradí 
jeden velký kruhový objezd. Jeho vybudování ale přinese i úlevu chodcům a cyklistům, kteří musí rušnou 
komunikaci překonávat. Za pár let by se pak bezpečnějšího přecházení mohli dočkat také u bývalé obchodní 
akademie.

MOHELNICKÝZPRAVODAJ
zdarma

Čtěte na stranách 3-5 Čtěte na straně 6

63-5 Krátké zprávy 
z Mohelnice

Vandalismus 
v Mohelnici
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UPLATNĚTE VAŠE 
          BENEFITY U NÁS

RADOST VE STÁŘÍ 
Klub aktivních seniorů Mohelnice

Vážení a milí senioři,
moc vás všechny zdravím a přináším vám radostnou novinu. Na podzim zahajuje Klub aktivních seniorů opět svoji činnost. Budeme 

se zase scházet v prostorách DDM Magnet Mohelnice na Spartakiádní ulici č. 8 v Mohelnici. S heslem ,,ve zdravém těle, zdravý 
duch” se vrhneme na cvičení s míči, relaxační cvičení a lehkou jógu.

V minulých letech jsme absolvovali kurz muzikoterapie a enkaustiky (malování horkým voskem), zúčastnili jsme se turnaje ve hře 
Bingo a naší nejoblíbenější činností bylo Filmové promítání pro pamětníky. Naše ztuhlá těla jsme pravidelně protáhli na míčích, 
při józe i tanci. Vyzkoušeli jsme si také cvičení na židlích, trénovali jsme rovnováhu na balančním chodníčku a cvičili i s šátky či 

padákem.
Velký úspěch měla také první oslava Mezinárodního dne seniorů v areálu Golf Club Mohelnice za doprovodu hudební skupiny 
Mefisto. Navštívili jsme zámecký komplex v Hradci nad Moravicí. A předvánoční čas jsme strávili poslechem koled dětského 

pěveckého sboru Rolnička pod vedením paní učitelky Marie Nevímové. 

V říjnu letošního roku se můžete těšit na další ročník Mezinárodního dne seniorů. A každý čtvrtek budeme cvičit. Tak oprašte 
cvičební úbor a přijďte si s námi zasportovat!

Více informací na našich stránkách www.seniori-mohelnice.cz nebo na FB. 

Na společně strávené chvíle se těší Silvie Olbertová.

Desátého srpna jsme v galerii Lautner zahájili výstavu mladého olomouckého malíře Libora Kopeckého, který se ve své tvorbě tentokrát 
zaměřil na samotného člověka. Toto téma ho zaujalo v době, kdy jsme byli nuceně izolováni, odtrženi od kulturního a sportovního dění  
a i v rámci vlastní rodiny nám mnohdy byly kladeny překážky v osobním setkávání se. Jeho postavy, precizně vypracované, usazené do 
minimalistického prostředí, už jenom svým postojem či gestem vyjadřují pocity člověka osamoceného ve společnosti. V prosinci loňského 
roku jsme vyhlásili nové téma do výtvarné soutěže amatérských výtvarníků O LAUTNEROVU CENU, jejíž téma „KOUZELNÉ BARVY 
ZAPADAJÍCÍHO SLUNCE A BOŽSKÉ TVARY MRAKŮ” nám zvedne pohled na oblohu nad městem a jeho okolím a tentokrát budeme 
obdivovat mraky či krásu zapadajícího slunce.
 
Připomínám, že soutěž je vyhlášena ve dvou kategoriích - výtvarné dílo a fotografie 

- uzávěrka soutěže bude 17. října, díla budou následně vystavena na webových stránkách galerie a na facebooku.  
  Veřejnost bude mít možnost vybrat svého favorita v obou kategoriích buď elektronicky, telefonicky, nebo přímo v galerii Lautner.
- vyhodnocení a předání Lautnerovy ceny proběhne v rámci únorové vernisáže 2022
- pro amatérské výtvarníky starší 15 let 
- dílo musí být vytvořeno v letošním roce
- minimální rozměr A5
- zapaspartováno či jinak připraveno k vystavování

MINIDÍLNY ZÁŘÍ
Středa 8. 9.  Akvarelový diamant      cena 150,- Kč
Středa 15. 9.  Suchý pastel - plamen svíčky    cena 150,- Kč
Středa 22. 9.   Anatomie - oko        cena 150,- Kč
 
Přihlášení na hana.galerielautner@seznam.cz 
Doklad o zaplacení bude vydán v den dílny.

MÍSTO KONÁNÍ:  Galerie LAUTNER
ČAS: 16.00 hodin

Další informace na tel.: 723 312 825

Městská knihovna Mohelnice 
 provozní doba:

Po: 9.00-18.00
Út: 13.00–18.00
St: 9.00–18.00
Čt: zavřeno
Pá: 9.00–18.00
So: 9.00–12.00

Akce Mohelníčku na ZÁŘÍ 2021
4. 9. 2021  v čase 9-14 h: 

  HRAVĚ A ZDRAVĚ S DĚTMI V KUCHYNI   
(rezervace nutná, vstup zdarma) 

25. 9. 2021 v čase 9-12 h  KURZ ŠITÍ Z FILCU 

Volná herna po 15-17 h, st 9-11h, čt  9-12 h 

Malý Hudebníček  každé úterý od 16:15 do 17:15  
(pouze pro přihlášené)
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KRÁTKÉ ZPRÁVY Z MOHELNICE  

Opravy střech na ZŠ Mlýnská

Stavební práce v Domě Kultury

Nefunkční komín vyčnívající ze spojovacího krčku ZŠ Mlýnská 
je minulostí. Po odstranění komínu budou provedeny opravy 
všech stávajících plochých střech, z toho dvě střechy budou 
zelené. 

Prostor za kulturním domem doznal zásadních změn. Byla 
odstraněna černá stavba garáže postavená před více jak 40 
lety a položena nová žulová dlažba dvora. Tím opravy tohoto 
prostoru neskončily. Je připraven projekt na opravu budovy 
kotelny kulturního domu.

Nový chodník u střediska  
na Okružní

Další místo v Mohelnici je krásnější. Tentokrát chodník v parčíku. 

Nová cyklostezka u Montixu

Přístup do Montixu pro pěší a cyklisty z města již není jen 
po frekventovaném jižním obchvatu města nebo vyšlapanou 
pěšinou kolem hřbitovní zdi přes příkop s absencí přechodu 
přes frekventovanou silnici. 
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Nové autobusové zastávky  
v Řepové

Nové hřiště v Podolí

Rekonstrukce zastávky v Podolí

V místní části Řepová byla za více jak 2 mil. Kč zlepšena 
bezpečnost cestujícím autobusovou dopravou. Byly provedeny 
přístupové chodníky s autobusovými zálivy a vybudováno 
veřejné osvětlení. Připomínkou původního stavu je dosud 
neodstraněný označník autobusové zastávky, což je patrné  
z obrázku.

Renovujeme všechna původní stará, nepoužitelná sportoviště. 
Po rekonstrukcích několika hřišť v Mohelnici se konečně 
dostalo také na řadu hřiště v místní části Podolí, kde byl před 
zahájenou rekonstrukcí více jak 30 let starý asfaltový povrch. 
Dalším hřištěm, které projde kompletní rekonstrukcí, bude 
hřiště v ulici Růžová.

V místní části Podolí se provedla zásadní rekonstrukce 
autobusové zastávky.

Další z pater na ZŠ Mlýnská 
zkrášlila nová podlaha.
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MŠ Zámeček má novou branku 
a jedna z dalších tříd má novou 
podlahu.

Nové bezpečnostní prvky v ulici 
Jižní

Na křižovatce ulic Jižní, U Potoka, Adolfa Kašpara byla 
provedena zvýšená křižovatka, která napomůže omezit 
rychlost pro řidiče aut, kteří nerespektují zónu s 30 km/h. Na 
konci ulice Adolfa Kašpara byla zbudována první část chodníku 
s návazností na zvýšenou křižovatku. Druhá část chodníku od 
zvýšené křižovatky v ulici Jižní by měla být vybudována na jaře 
příštího roku.
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Stejně jako jiná města i Mohelnice řeší problémy s vandalismem. Setkáváme se s ním téměř na všech veřejných místech a také přímo 
v objektech města, jako jsou čekárna na autobusovém nádraží, cykloboxy u vlakového nádraží nebo v domech na adresách Nádražní 34 
a Lidická 2. Pokud chceme mít veřejný prostor kvalitní a upravený, nesmíme přihlížet tomu, jak je neustále devastován. Naše město vynakládá 
ročně statisíce korun na kamerový systém a zdokonalení monitoringu veřejných míst. Jak je však z obrázků patrné, ani kamery, které nelze 
instalovat všude, nejsou komplexním řešením. Další inovací je tzv. videopatrolace. Na předem určená kritická místa bude pořízena kamera 
a mikrofon. V případě nežádoucího jednání operátor nejprve prostřednictvím mikrofonu vandala vyzve, aby místo opustil nebo přestal 
s devastačním jednáním. Pokud se tak nestane, na místo vyrazí hlídka operátora. Ale ani to nemusí stačit, musíme být všichni k vandalismu 
a výtržnictví netolerantní. Při dnešní úrovni techniky, např. mobilních telefonů, stačí, aby každý při jakékoliv události, u které uvidí pachatele, 
provedl záznam incidentu a čas události a poskytl nám tyto informace. Zaručujeme, že identita oznamovatele zůstane skryta. Postačí poslat 
podnět na messenger facebookového profi lu města Mohelnice nebo na mail: mohelnickyzpravodaj@gmail.com. Nebo předejte váš 
podnět přímo na podatelnu městského úřadu. Pracovníci radnice každou škodu řádně zdokumentují, zaevidují a poskytnou součinnost Policii 
ČR, která bude pachatele hledat. Je nezbytné jej vypátrat, jelikož škody, které takoví lidé městu na našem společném majetku způsobují, jsou 
řádově desetitisícové a při nedopadení pachatele to zaplatíme zase ze společného rozpočtu místo pořízení něčeho nového a užitečného. 
Ne vždy je vandalem asociál, existují případy, kdy byl pachatel odhalen a škodu, kterou způsobil, nahradil.
Prosíme, nebuďte neteční a lhostejní, chráníme nás všechny!

Ing. Pavel Kuba, starosta města Mohelnice

VANDALISMUS V MOHELNICI 

Nádražní 34: Kam si ustelu, tam si lehnu...
Čekárna na autobusovém nádraží: Když 

nemohu otevřít dveře, rozbiju je…
Cykloboxy vlakové nádraží: Úschovna věcí 

zdarma…
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V místní části Újezd u Mohelnice v současné době probíhá 
výstavba nové veřejné splaškové kanalizace. Městská společnost 
Vodohospodářská zařízení Šumperk, a.s., (VHZ) zde buduje 3700 
metrů hlavních kanalizačních řadů. Nová veřejná kanalizační síť 
vytvoří předpoklad pro napojení všech 81 nemovitostí v Újezdě. 
Veřejná část kanalizační sítě bude ukončena před každou 
nemovitostí odbočením, která budou končit většinou na hranici 
soukromých pozemků jednotlivých majitelů. Až po tuto část bude 
kanalizace ve vlastnictví společnosti VHZ. 

Domovní části kanalizačních přípojek (již na pozemcích jednotlivých 
majitelů) tvoří příslušenství napojovaných nemovitostí – tuto část 
připojení již společnost VHZ realizovat nebude, a její provedení tak 
budou zajišťovat jednotliví majitelé na své náklady. Domovní části 
kanalizačního připojení musí být před vlastní realizací schváleny  
v rámci tzv. územních souhlasů. Vydání územního souhlasu ze 
strany mohelnického vodoprávního či stavebního úřadu je objektivní 
podmínkou pro vlastní napojení nemovitosti na veřejnou kanalizační 
síť. 

Město Mohelnice na svém posledním jednání rady města 
odsouhlasilo věcnou a finanční výpomoc při zajišťování projektové 
dokumentace a územního souhlasu pro domovní části připojení 
jednotlivých nemovitostí. Prakticky to bude znamenat, že již na 
přelomu měsíce srpna a září tohoto roku začne majitele jednotlivých 
nemovitostí v Újezdě navštěvovat smluvní partner města Mohelnice, 
který bude nabízet možnost jednotného a hromadného schválení 
domovních přípojek pro všechny majitele nemovitostí v Újezdě, 
kteří budou mít o tuto službu zájem. 

Smluvním partnerem města Mohelnice je pan Ing. Vladimír Zouhar, tel. 777 943 992, e-mail: zouhar.vladimir@email.cz. Vladimír Zouhar 
je současně generálním projektantem realizované splaškové kanalizace v Újezdě, proto je seznámen s technickými detaily realizované 
kanalizace, a dokáže tak efektivně pomoci při realizaci projektu domovního připojení každé nemovitosti. Město Mohelnice zasmluvnilo 
jednotnou cenu projektové dokumentace jednoho domovního připojení na částku 3000 Kč, přičemž v případě využití služby ze strany partnera 
města bude město Mohelnice přispívat částkou 2000 Kč, a příspěvek majitele tak bude činit pouhých 1000 Kč. Běžná cena předmětné služby 
se pak standardně pohybuje v úrovni 4000 Kč až 6000 Kč. Projektant tak za cenu spoluúčasti zajistí majitelům nemovitostí návrh domovní 
přípojky, její povolení ze strany úřadů. Majitelům tak vznikne objektivní možnost pro realizaci přípojky a napojení na veřejnou kanalizační síť. 

Město Mohelnice přistoupilo k této formě pomoci především z důvodu urychlení procesu napojení nemovitostí na veřejnou kanalizační síť. 
V rámci jednotného postupu bude vedeno jedno správní řízení, a nedojde tak ke zbytečnému zahlcení úřadu, které by se dalo očekávat  
v případě, že by si každý majitel zajišťoval schválení domovní části přípojky samostatně v rámci samostatných řízení vedených individuálně. 
Záměrem města Mohelnice je současně motivovat místní majitele nemovitosti k bezodkladnému napojení svých obydlí na veřejnou 
kanalizační síť, čímž dojde současně k pozitivnímu dopadu na životní prostředí a zásadní pomoci místnímu potoku Újezdka. 

Kolaudace kanalizace se předpokládá 
v dubnu až květnu roku 2022. 
Majitel nemovitosti, který bude mít 
zajištěn současně územní souhlas 
pro přípojku, může napojit svoji 
nemovitost na kanalizaci již v tuto 
dobu. Odkanalizování nemovitostí 
napojením na veřejnou kanalizační 
síť je nejkomfortnějším způsobem 
likvidace splaškových odpadních 
vod, které je plně v souladu s obecně 
závaznou právní úpravou (odpadají 
veřejnoprávní kontroly legálnosti 
likvidace odpadních vod ze septiků 
apod.) – i z tohoto důvodu dokáže 
napojení nemovitosti na kanalizaci 
zvýšit tržní hodnotu nemovitosti o 10 až 
15 procent. Pro majitele nemovitostí je 
tak napojení na veřejnou kanalizační 
síť po všech stránkách výhodné. 

JUDr. Martin Budiš
Výkonný ředitel VHZ
Zastupitel města Mohelnice

Nová kanalizace Újezd – město nabídne občanům pomoc při projektování 
domovních přípojek. 
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PTALI JSTE SE NÁS

Proč nepokračují stavební práce související s vybudováním nové knihovny 
vedle budovy radnice?
Pokračování stavebních prací mírně zbrzdil archeologický průzkum, který ukázal, že v těchto místech byla ve 13. století osada. Objevili 
jsme nezasypané sklepy a chodby. Ukázalo se, že podsklepení je mezonetové, nikoli jednopodlažní. Objevili jsme také původní kanalizaci, 
která v plánech nebyla vyznačena. Z tohoto důvodu se musel také přemístit jeřáb, který původně stál přímo na ní. Jeřáb bylo nutné usadit 
na pilotáže. Přeložit se musela také přípojka elektrického vedení, 
protože neodpovídala projektu. Řešili jsme také komplikace s 
napojením přilehlých budov na centrální zdroj vytápění, jehož 
přívod vede stavbou. Na ten bude později napojena i nová 
knihovna. Ani dodávky materiálu neproběhly přesně podle plánu, 
a to kvůli stávající situaci na stavebním trhu, konkrétně tedy kvůli 
nedostatku materiálu a jeho zdražování. Každá stavba začíná 
spoustou těchto malých prací, které na první pohled nejsou vidět. 
Doufáme, že jsme už vyřešili všechny neplánované překážky a 
malý skluz se budeme snažit dohnat intenzivnější prací. 

Odpovídá zástupce stavby vedoucího, pan Josef Havlíček:

Nemohla být tedy stavba po dobu 
průzkumu a přípravných prací aspoň 
dočasně zpřístupněna pro pěší?
Stavba je bohužel pořád stavbou, jsou zde archeologické výkopy 
a stojí zde jeřáb, proto nemůže být zpřístupněna. 

Co chystáte v Mohelnici za novou výstavbu vedle areálu Hella?
Naše společnost začala s výstavbou rozšíření našeho průmyslového areálu. S potěšením mohu říct, že se nejedná o pouhé rozšíření 
skladových kapacit, ale výstavbu nového výrobně-skladového areálu, zaměřeného na CNC výrobu konstrukčních prvků pro stavebnictví, 
výrobu plastových dílů metodou aditivních technologií a skladovací kapacity.

Co to přinese pro občany našeho města?
Přínos bych osobně rozdělil do dvou zásadních rovin. Primární přínos je vázán na novou výrobní kapacitu a logistické procesy, a to 
v podobě vytvoření nových pracovních míst. Druhým, neméně důležitým přínosem je centralizace našich logistických toků, díky kterým 
jsme schopni nejen významně omezit, ale téměř eliminovat uhlíkovou stopu naší logistické činnosti.

Odpovídá jednatel společnosti Fenix solutions s. r. o., pan Ing. Vlastimil Tošenovský
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Revitalizace byla zahájena na podzim roku 2020 a dokončena a předána městu na jaře letošního roku. Realizována byla obnova parku 
u kostela sv. Stanislava, kde kromě ošetření stávající zeleně, vysazení nových stromů, keřů a cibulovin přibyly také odpadkové koše, 
lavička, psí pisoáry, dětské prolézačky, budky pro ptáky a hmyzí domečky. Lavičky v rámci revitalizace přibyly také v parčíku na ulici 
Okružní. Obnova zeleně proběhla také v ulicích Ztracená, Na Příkopech, Lidická (parkoviště) a Za Penzionem u bytových domů Oáza 
Living.  

Celkem bylo vysazeno 124 nových stromů, 3 638 keřů, 130 trvalek a 1 290 cibulovin. V procesu je biologická rekultivace skládky v Líšnici.
Projekt revitalizace zeleně je podpořen ze zdrojů Evropského fondu pro regionální rozvoj  v rámci operačního programu Životní prostředí.

-tk-

Dokončení druhé etapy revitalizace zeleně na vybraných plochách města 

Hory Bory 2021 – extrémní běžecký závod s mohelnickou účastí

Jedna americká spisovatelka v rámci svého díla uvedla, že síla nepramení z toho, co dokážete, ale že vychází 
z překonávání toho, o čem jste bývali přesvědčeni, že nemůžete zvládnout. Jednou z těchto věcí je pro 
mohelnickou skupinu kluků a jedné dívky rovněž výzva Hory Bory – 330 km dlouhý štafetový běžecký závod 
z Beskyd na Pálavu. Získat další životní sílu překonáním této výzvy bude pro běžecký tým vedený kapitánem Jiřím 
Rouskem opravdu životním zážitkem. Tuto výzvu navíc nedělají 
pouze pro sebe, ale i pro pětiletou Lucinku z Bratrušova 
u Šumperka. Lucinka se narodila s vícečetnými vývojovými 
vadami a v současné době podstupuje náročnou léčbu 
v rehabilitačních centrech, která není hrazena z obecného 
pojištění. Každá koruna se tak nyní hodí.

Díky sponzorům, kteří hradí základní výdaje spojené s účastí 
týmu Poltrade Run Team na akci Hory Bory, se podaří ušetřit 
fi nanční prostředky, které tým hodlá převést prostřednictvím 
svých běžců na transparentní účet malé Lucie. Další fi nanční 
podpora může být realizována ze strany široké veřejnosti. Stačí 
poslat jakoukoliv i symbolickou částku na transparentní účet malé 
Lucinky s uvedením popisu platby „bezimeprolucinku“. Přejeme 
všem, aby poznali své limity a pak je pokořili. Stejně jako každý 
den bojuje malá Lucie, budeme bojovat i my ve dnech 4. a 5. září 
2021 na akci Hory Bory za co nejlepší výsledek. Ať vás síla nikdy 
neopouští, to vám přeje #poltraderunteam.

Veškeré zajímavosti z přípravy týmu a vlastního běžeckého 
víkendu můžete sledovat na facebookových nebo 
instagramových stránkách týmu. 

Najdete nás pod označením #poltraderunteam. Číslo 
transparentního účtu pro případné zájemce, kteří chtějí 
rovněž podpořit malou Lucii, je 2801388999/2010. 

Za Poltrade Run Team
Martin Budiš, člen týmu

PTALI JSTE SE NÁS

operátor výroby
seřizovač sáčkových strojů - tiskař
manipulační dělník - logistika
obsluha příčné řezačky

facebook.com/papirnalukavice
balsac.cz

katerina.hyblova@balsac.cz
+420 603 254 817
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Zleva nahoře členové týmu: Jiří Rousek (Rousič) - kapitán, Jiří Kotrle 
(Kotyn), Jiří Müller (Jura), Jan Mikeš (Kocour), Lubomír Pinkava (Pinec), 
Martin Budiš (Buďa). Spodní řada zleva: Martin Plhák (Mates), Jiří Vinkler 

(Rákos), Jana Tomaščáková (Jana), Václav Plhák (Venca). 
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ZPRÁVY ZE ŠKOL

Ve dnech 7. a 9. června se uskutečnily v Informačním středisku 
CHKO Jeseníky – Karlova Studánka (IS) a v Karlově pod Pradědem 
pro žáky druhých tříd vzdělávací programy zaměřené na geologii 
Jeseníků, zdravý les a na krásnou a vzácnou jesenickou přírodu  
a krajinu.
První seznámení s jesenickou přírodou, rostlinami a živočichy 
proběhlo pomocí fotografií na informačních panelech v dřevěném 
altánu IS v Karlově Studánce. Součástí areálu IS je i velká venkovní 
geologická expozice, ve které žáci poznali pestrost hornin Jeseníků 
a dozvěděli se o nich spoustu zajímavostí. 
V Karlově pod Pradědem se uskutečnila přednáška o CHKO 
Jeseníky zaměřená na živočichy. Žáci se dozvěděli například, jakou 
rychlostí může letět sokol stěhovavý, zda v Jeseníkách žije rys, kde 
lze spatřit okáče sudetského a spoustu dalších zajímavostí. Poté 
následovala malá aktivita ve formě kartiček a poznávání různých 
přírodnin. Počasí nám přálo, takže jsme mohli vyrazit ven a připravit žákům venkovní hru Co do lesa nepatří. Ve vytyčeném území žáci se 
zapálením hledali a poznávali věci nehodící se do lesa jako šátek, plechovku atd. Naučili se, jak pomoci lesu být zdravější.
Vzdělávací programy nabízí a realizuje spolek Actaea - společnost pro přírodu a krajinu pod hlavičkou Vzdělávacího centra VÍCE Ve mlýně 
Karlovice, které provozuje. Spolek je zároveň také provozovatelem IS. Programy jsou realizovány v rámci projektu „Neseď doma, pojď  
s námi”, kde je spolek Actaea partnerem MAS Hrubý Jeseník.

Za celý tým Eva Kyšová

Dvacet studentů 3. ročníku oboru Elektrotechnika spolu se dvěma 
učiteli vyrazilo do metropole severoportugalského regionu Norte - 
starořímského města Braga. Na dvoutýdenní odbornou stáž - která 
byla součástí jejich povinné školní praxe - tam byli vysláni v rámci 
projektu Mobility pro žáky a pracovníky v odborném vzdělávání 
Erasmus+. Odbornou praxi v zahraničí jim zprostředkovala místní 
organizace BragaMob, veškeré náklady na projekt, které dosáhly 
takřka 44000 euro, pokryly fondy EU. Studenti pracovali v devíti 
elektrotechnických firmách zabývajících se výrobou silnoproudých 
zařízení, návrhem, montáží a distribucí elektronických komponent či 
návrhem a realizací domovních instalací. Měli možnost si  
v praxi vyzkoušet celou řadu činností, od softwarového návrhu 
až po výslednou kontrolu kvality. V průběhu celého projektu - od 
odborné a jazykové přípravy až po výsledné hodnocení - studenti 
postupovali podle jednotné evropské metodiky ECVET, takže 
díky své účasti na projektu si nejen splnili oborovou praxi, ale 
také získali Europass, tedy doklad o jazykových dovednostech, 
odborné kvalifikaci a pracovních zkušenostech, díky němuž se 
stali atraktivnější pro potenciální zaměstnavatele ve všech státech 
EU. Nezanedbatelným přínosem stáže byla také jazyková praxe. 
Jazykem stáže byla angličtina, kterou studenti komunikovali nejen 
se svými odbornými mentory v jednotlivých firmách, ale také  
v běžných každodenních situacích. Ukázalo se, že všichni studenti 
již dosahují jazykové úrovně minimálně B1 podle evropského 
referenčního rámce, tedy úrovně maturantů na střední odborné 
škole - ale především si kluci v praxi ověřili, že už se se svou 
znalostí angličtiny v životě ani ve své budoucí profesi neztratí.
Během profesní stáže jsme nezapomněli ani na kulturní program. 
O víkendu mezi pracovními týdny jsme navštívili město Porto, 
poznali jeho historické centrum a pluli po řece Douro, se skupinou 
slovinských studentů jsme zavítali do největšího portugalského 
přístavu a bývalého hlavní města země Viany do Castelo s její 
slavnou bazilikou svaté Lucie. Před odletem zpět jsme ještě stačili 
krátce navštívit nedaleké město Guimaraes, kolébku Portugalska, 
s jeho královským hradem a středověkým centrem zapsaným na 
seznamu kulturního dědictví UNESCO. Na samotný závěr proběhlo 
s pracovníky zprostředkovatelské organizace zhodnocení práce  
a přínosu, který zahraniční praxe pro každého jednotlivého studenta 
měla. Odborná stáž v Portugalsku nepochybně přispěla  
k profesnímu i osobnímu růstu všech účastníků. 

RNDr. Jana Skopalová, zástupkyně ředitele SPŠE a OA Mohelnice
 

Žáci ZŠ Mohelnice Vodní poznávali přírodu Jeseníků

Studenti mohelnické průmyslovky na stáži v Portugalsku
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V roce 2019 jsem se jako studentka tercie moravskotřebovského 
gymnázia přihlásila s projektem Nádherný smutek aneb Budoucnost 
Českého Banátu na Festival vědy a techniky pro děti a mládež 
v Pardubickém kraji. V mém projektu šlo o poznání kultury, ve které 
žije česká menšina v šesti horských vesničkách v rumunském 
Banátu, tyto obce jsem pěšky a stopem procestovala. Tamní život 
lze přirovnat k životu mých předků ve Studené Loučce. S přílivem 
turismu však kolorit pomalu zaniká. Po úspěšném absolvování 
okresního kola přišel na scénu covid-19 a krajské kolo se už 
naladilo na digitální notu. V online prostředí jsme měli prostor 
pro zlepšení komunikačních a IT dovedností. V krajském kole 
jsem již jako studentka kvarty Slovanského gymnázia Olomouc, 
jemuž patří za technickou a morální podporu velký dík, získala 
hlavní cenu festivalu a Cenu děkana Filozofi cké fakulty Univerzity 
Hradec Králové. Na Letní škole mladých vědců v Praze, v sídle 
pořadatele festivalu, se vítězové naučili, jaké to je přednášet na 
vysoké škole, ale také poznali, co je to vysokoškolská kolej. V rámci 
týdenního pobytu bylo možné poznat množství ústavů Akademie 
věd České republiky - Organické chemie a biochemie, Geofyzikální, 
Fyzikální, Molekulární genetiky a Botanický. Každý účastník měl 
během týdenního pobytu vytvořit nový projekt, já jsem se zabývala 
regenerací přírody po jaderném výbuchu a závěr je naštěstí mírně 
pozitivní.  A proto studujte, má to cenu!

Eliška Konečná 

Návštěva Fyzikálního ústavu Akademie věd v Praze 
(Eliška stojí v první řadě uprostřed)

Festival vědy a techniky Pardubického kraje - AMAVET

na očkování
pro dítě

Kč

nově až

Přihlaste se k nám do 30. září 2021

Klientská centra 
Šumperk - Havlíčkova 8 

Olomouc - Jeremenkova 42a 

Přihlaste se k nám do 30. září 2021

na očkování
Kč
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Po dlouhé pauze, která trvala celých 10 měsíců a byla zapříčiněna pandemickou situací, 
město v sobotu 7. srpna pozvalo do obřadní síně mohelnického muzea nově narozené 
občánky, aby byli slavnostně přivítáni do svazku města Mohelnice.
Pozváno bylo rovných 100 nových občánků města Mohelnice… To znamená sto růží, sto 
dárků, ale i sto rodin, sto slz a sto nových začátků. To celé by se neobešlo bez úřednic 
našeho města – paní Aleny Nantlové a Jitky Tomčalové, v čele s paní místostarostkou 
Janou Kubíčkovou. Paní místostarostka novým občánkům popřála do života pevné zdraví 
a jen to nejlepší. 
Pro všechny zúčastněné se jednalo o velmi slavnostní chvíle, na které budou rádi 
vzpomínat. Fotku v kolébce z obřadní síně města Mohelnice totiž mají mnohdy už i rodiče 
nově přivítaných občánků jako miminka.

-tk-

Město přivítalo nové občánky
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Občané města Mohelnice a okolí, spolek Moravané Šumperska 
- pořadatelé Pochodu k pramenu Moravy, spolek Království 
Králického Sněžníku a město Staré Město pod Sněžníkem  vás 
zvou na společnou akci - 32. ročník Pochodu k pramenu Moravy 
a 12. ročník mezinárodního Výstupu na Králický Sněžník. Akce se 
koná, jak je zvykem, první sobotu v září a letos to je 4. září. Zdejší 
horalé ze svých zkušeností říkají, že se počasí nikdy v následném 
roce neopakuje, a tak to vypadá, že by mohlo být pěkně. K dobré 
náladě vás účastníků přispějí i pořadatelé na všech štacích  - 
autobusy počínaje  a občerstvením i duševním až po slona, 
pramen a vrchol konče. Vše je připraveno a s povolením  
a podporou Olomouckého kraje.     

Za pořadatele Jenda Smital

I přátelé turistiky a Moravy se v sobotu 4. září 2021 po 32. sejdou 
na Pochodu k pramenu Moravy a 14. ročníku otvírání pramene 
Moravy. Od prvního ročníku tyto akce pořádaly Společnost 
pro Moravu a Slezsko a Turistický oddíl Mohelnice. S přáním 
pěkného počasí vás zveme na tuto hezkou akci. Zájemci si mohou 
vyslechnout něco o historii rozhledny, pramenu Moravy a chaty 
pod vrcholem. Poláci začali na vrcholu stavět novou rozhlednu, ta 
původní byla shozena 11. 10. 1973.

Za organizační výbor všechny srdečně zve Jaromír Vítek.

Dne 12. srpna jsme po roční odmlce uspořádali již 3. ročník 
Mohelnického koktejlu.

Tentokrát se konal na Kostelním náměstí, stejně jako většina 
letních kulturních akcí. Na pódiu jsme přivítali hudebníka Miroslava 
Palečka, baviče Milana Pitkina, vycházející hvězdu naší hudební 
popové scény Jary Taubera a několik svých hitů zazpíval Standa 
Hložek, Leona Machálková a Per Kolář. Letošní ročník byl důležitý 
především tím, že výtěžek z dobrovolného vstupného jsme věnovali 
obcím zasaženým červnovým tornádem na jižní Moravě. 

Částka, která se vybrala a byla zaslána na sbírku Charity ČR, jež 
finanční částky posílá konkrétním domácnostem, činila krásných 
18.656 Kč. Tímto děkujeme všem občanům, kterým nejsou osudy 
postižených lidí lhostejné a na sbírku přispěli.

Jana Drechslerová, vedoucí Domu kultury

Ve čtvrtek 16. září 2021 turisté opět v rámci akce s názvem "Pomoc městu" provedou úklid prostor kolem kempu a městského parku. Kdo 
se chce přidat, tak sraz je v 16 hod. u hlavní brány motorestu. Rukavice s sebou.

Jaromír Vítek

POCHOD K PRAMENU MORAVY

MOHELNICE PRO JIŽNÍ MORAVU VYBRALA SKORO 20.000 KČ

TURISTICKÉ OKÉNKO

Podvečerní nedělní atmosféru mohelnického Kostelního náměstí  
a divadlo pod širým nebem si užilo téměř 100 nadšených diváků.  
V neděli 15. 8. 2021 zde totiž vystoupili ochotníci Divadla Václav  
a uvedli veselohru s názvem Mandragora. Divadlo pod širým 
nebem tak navázalo na předchozí kulturní akce, které se taktéž 
odehrály na tomto náměstíčku. 
V plánu je upravit toto krásné místo i z technického hlediska  
a akce Mohelnického kulturního léta v budoucnu přesunout do 
těchto prostor.

-mn-

DIVADLO POD ŠIRÝM NEBEM NA KOSTELNÍM NÁMĚSTÍ
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ROZHODNI SPOLU S NÁMI...

HLASOVACÍ LÍSTEK ODEVZDEJTE V MOHELNICI BUĎ V INFOCENTRU KULTURNÍHO DOMU, NEBO NA PODATELNĚ MĚSTSKÉHO 
ÚŘADU. POSLEDNÍ MOŽNOST HLASOVAT BUDE NA BRUSOVÝCH SLAVNOSTECH 11. ZÁŘÍ 2021 NA NÁMĚSTÍ SVOBODY.

Blíží se čas opravy fasády mohelnické věže, tedy dominanty našeho města. 
Památkáři preferují návrat historické podoby věže bez prosvětleného ciferníku. 

Co si myslíte vy? 

VYSTŘIHNĚTE VARIANTU, KTERÁ SE VÁM LÍBÍ A PREFERUJETE JI.

NEBO V ANKETĚ, KTEROU NALEZNETE NA:

https://www.mobilnirozhlas.cz/app/anketa/vez

HLASUJTE OSKENOVÁNÍM QR KÓDŮ :

A) Stará mohelnická věž B) Nová mohelnická věžA) Stará mohelnická věž
-        Bez podsvícených hodin
-        Přemístěný ciferník v černé barvě
-        Římské číslice

B) Nová mohelnická věž
-       Podsvícené hodiny, které jdou vidět           
         široko daleko
-       Arabské číslice
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA

Odešla jsi, ale stále budeš mezi námi. Na tolik společných let se totiž ani zapomenout nedá!!!

Dne 17. 7. 2021 ve věku 96 let zemřela naše nejstarší sokolka, naše Zdenka Pechová z Mohelnice. 
Byla členkou oddílu žen od jeho založení do svých  90 let. Chodila pravidelně do cvičení  
a absolvovala s námi i veškerá strahovská cvičení! Laskavá, šikovná, upřímná, dobrosrdečná  
a hlavně báječná kamarádka. I když po úraze už nemohla navštěvovat pravidelná cvičení, stále 
chodila za námi do klubu. Když se její zdravotní stav mírně zhoršil, tak jsme pro změnu chodily zase 
do penzionu my za ní! 

Bohužel se postupně a vlastně v poslední době i čím dál častěji scházíme, abychom  daly poslední 
sbohem někomu, koho jsme měly tolik rády! Bylo-li na světě zásluhou člověka trochu více dobroty 
a lidskosti, trochu více světla a pravdy, měl její život smysl a ona zůstává navždy zapsána nejen ve 
vzpomínkách, ale i v našich srdcích! Za všechny sokolky vzpomíná Marianna Pevná. 

Zdenka Pechová

K 31. 7. 2021 bylo na Úřadě práce ČR, oddělení kontaktního pracoviště Mohelnice evidováno celkem 511 dosažitelných uchazečů 
o zaměstnání a podíl nezaměstnaných osob byl 3,9 %. Pouze z Mohelnice bylo k 31. 7. 2021 v evidenci 290 dosažitelných 

uchazečů o zaměstnání a podíl nezaměstnaných osob byl 4,9 %.

Úřad práce informuje
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA
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Josef Matoušek 75 let z Mírova

Jaroslava Štosová 92 let z Mohelnice 

Růžena Hedrichová 73 let z Lechovic 

Emilie Dudková 89 let z Radnice 

František Otáhal 88 let z Loštic

Zdenka Pechová 96 let z Mohelnice 

Jiří Špendlík 47 let z Loštic

Jiří Jílek 75 let z Loštic

Jaroslav Šmída nedožitých 79 let z Loštic 

Jaroslav Bureš nedožitých 87 let z Újezda 

Miloš Dostál 63 let z Mohelnice 

Marie Malinková 74 let z Mohelnice 

Pavel Musil 59 let z Mohelnice 

Engelbert Hedrich 69 let z Radnice 

ZESNULÍ

Někdy ani tisíci slovy neumíme vyjádřit, co bychom chtěli. 
A pak jsou chvíle, kdy stačí jedno, dvě, tři... A je v nich 
všechno. Je to už rok, co nám navždy odešel náš milovaný  
manžel, tatínek,  dědeček a pradědeček Jan Rosípal. A my 
můžeme jen říct - schází nám každý den, každou minutu...

Vzpomíná manželka Marie, děti Jana, Petr a Pavla  
s rodinami

Dne 15. září 2021 uplyne 5 let, co nás navždy opustil pan 
Oldřich Zapletal. Kdo jste ho znali a měli ho rádi, věnujte 
mu vzpomínku. S láskou vzpomínají manželka Vlasta, dcery 
Iveta a Marcela s rodinami a přátelé.

Dne 8. 9. 2021 by oslavil 100 let pan František Churavý  
z Líšnice a 12. 10. vzpomeneme smutné 5. výročí od jeho 
úmrtí. Stále vzpomíná dcera Marie s velkou rodinou  
a všichni přátelé. Kdo jste ho znali, vzpomeňte s námi.

Dne 17. září si připomeneme smutné 5. výročí, kdy nás 
navždy opustil pan Josef Kopa z Podolí. Kdo jste ho měl 
rád, uctěte jeho památku tichou vzpomínkou.

Léta letí a je neuvěřitelné, že dne 22. 9. 2021 uplyne již  
15 let, kdy jsme se vraceli z výletu domů a manžel odemykal 
dveře našeho bytu… Ty klíče už nikdy nepotřeboval, protože 
odešel tam, kde není třeba nic odemykat! Stále si nemůžeme 
zvyknout, že už nikdy nepřijde! Vzpomíná manželka Marianna, 
dcery s rodinami, celé veliké příbuzenstvo, přátelé a bývalí 
kolegové z MEZ (dnes Siemens), kde od roku 1959 pracoval.

Jan Rosípal

Oldřich Zapletal

František Churavý

Josef Kopa

Ing. Karel Pevný
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